
Protokół z posiedzenia 
Komisji Budżetowej i Rozwoju Przedsiębiorczości,  

Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu  
oraz  Komisji Terenowej, Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego  

z dnia 24 stycznia 2017 roku 
 
Wspólne posiedzenie Komisji stałych Rady Gminy odbyło się 24 stycznia 2017 roku w 

Sali posiedzeń Rady Gminy w Krupskim Młynie przy ul. Głównej 5.  
Obecni na posiedzeniu:  
Komisja Budżetowa i Rozwoju Przedsiębiorczości:  
Henryk Brodziak; Ewelina Kornek; Klaudiusz Kruszewski;  
Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu  
Artur Dawydzik, Mariusz Gołębiowski, Ewa Kluba, Bogdan Mika, Roman Piksa; 
Komisja Terenowa, Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego  
Witold Bulas, Jacek Kiszkis, Gerard Piegza, Dominik Pawlak; Franciszek Sufa; Herbert 
Panchyrz 
oraz  
Przewodnicząca Rady Gminy – Róża Ochman-Szyguła,  
Wójt Gminy – Jan Murowski,  
Zastępca Wójta Gminy – Stefan Hajda,  
Burmistrz Lublińca – Edward Maniura, 
Zastępca Wójta Gminy Tworóg – Klaudiusz Wider 
Przedsiębiorca – przewoźnik – Bartłomiej Macioł 
Przewodnicząca Rady Gminy – Róża Ochman-Szyguła, prowadząca posiedzenie Komisji, 
przywitała Wójtów, radnych oraz przedstawiła porządek posiedzenia:  
1. Spotkanie z przedstawicielami samorządów Lublińca i Tworoga w sprawie połączeń 

komunikacyjnych. 
2. Projekt uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej na lata 2017-2024. 
3. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Krupski Młyn na 2017 rok. 
4. Projekt uchwały w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2017 rok. 
5. Projekt uchwały w sprawie opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w 

przedszkolach prowadzonych przez Gminę Krupski Młyn. 
6. Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży lokalu mieszkalnego Nr 8 wraz z 

pomieszczeniem przynależnym i ułamkowym udziałem w częściach wspólnych gruntu i 
budynku, położonego w Ziętku bl. Nr 17 C. 

7. Sprawy bieżące.  
Następnie Przewodnicząca Rady Gminy zapytała, czy obecni mają uwagi do porządku.   
Radni nie wnieśli uwag do porządku. 
 
Ad. 1.  

Spotkanie z przedstawicielami samorządów Lublińca i Tworoga w sprawie połączeń 
komunikacyjnych. 
Wójt Gminy – Jan Murowski – przypomniał obecnym historię połączeń komunikacyjnych 
pomiędzy Krupskim Młynem a Lublińcem w ubiegłych latach, następnie poprosił  Burmistrza 
Lublińca – Edwarda Maniurę, o przedstawienie członkom Komisji swojego stanowiska w 
kwestii możliwości i perspektyw połączenia komunikacyjnego między Krupskim Młynem a 
Lublińcem. Burmistrz Maniura opowiedział, jakie są zadania burmistrza i jakie są możliwości 



finansowe budżetu miasta na poszczególne zadania. Podkreślił, że niezwykle istotne jest 
dokonanie rozeznania realnych potrzeb mieszkańców, po to by wnioskowane zadanie mogło 
być finansowane a co ważniejsze, by było wiadomo z jakich środków je finansować. 
Opowiadał o połączeniach organizowanych na terenie miasta oraz o tych, które planowane 
są w najbliższym czasie. Mówił również o licznych problemach komunikacyjnych, które mają 
miejsce jak i o tym na jakich zasadach działa strefa ekonomiczna, funkcjonująca w ramach 
Katowickiej strefy ekonomicznej. Zwracał uwagę, że jest to niezwykle trudne, by 
przygotować dobre połączenia między miejscowościami czy też w ramach miasta. Podkreślił, 
że wynika to przede wszystkim z tego, że różne zakłady pracy mają różne godziny 
rozpoczęcia i zakończenia pracy. Ponadto jak się okazuje mimo licznych deklaracji 
mieszkańców nierzadko okazuje się, że rzeczywiste zainteresowanie komunikacją nie jest tak 
duże. Większość ludzi korzysta z transportu indywidualnego i nie jest zainteresowana 
transportem publicznym z uwagi na trudności dopasowania czasu odjazdu środków 
transportu do godzin rozpoczęcia lub kończenia pracy. Dodał, że istnieje połączenie 
autobusowe między Lublińcem a Kokotkiem, które jest dotowane z budżetu miasta, jednak 
nie jest ono w żaden sposób uzasadnione ekonomicznie. Rozumie potrzeby mieszkańców 
gminy ale jednocześnie rozumie zadania, które stawiają przed nim radni i jest świadomy 
odpowiedzialności i konieczności uzasadnienia podejmowanych decyzji finansowych. 
Zaproponowane rozwiązanie nie ma obecnie uzasadnienia ekonomicznego i zapowiedział, że 
będzie przeciw. Dodał, że nie wyklucza to jednak powrotu do tematu za jakiś czas. 
Opowiedział, że w ciągu najbliższych miesięcy na terenie dworca kolejowego powstanie 
centrum usług przesiadkowych (Park & Drive) i wtedy być może będzie można wrócić do 
tematu już w 2018 roku. Opowiedział o tym jakie zmiany zostały dokonane na terenie miasta 
i jakie zadania są jeszcze planowane. Mówił o reformie edukacji i zadaniach, które niesie ona 
za sobą.  
Franciszek Sufa zaapelował, aby zastanowić się nad szerszą współpracą między obu 
miejscowościami, nie tylko tą w zakresie połączeń komunikacyjnych. Obie sąsiadują ze sobą i 
gdyby takie połączenia były wówczas można byłoby zacieśnić współpracę, np.: możliwość 
uczęszczanie naszej młodzieży do szkół lublinieckich czy dostępność do nowych miejsc pracy. 
Rzeczą niezwykle istotną jest rozpropagowanie informacji o możliwości dojazdu do Lublińca i 
by kursy te były stałe a nie tylko tymczasowe. Zwrócił się też o interwencję w sprawie 
remontu drogi powiatowej Krupski Młyn - Lubliniec.  
Wójt Gminy – Jan Murowski podziękował za wyczerpujące informacje i zwrócił się do 
Zastępcy Wójta Gminy Tworóg – Klaudiusza Widera o zabranie głosu w sprawie połączeń 
komunikacyjnych na terenie sąsiednich gminy. 
Zastępca Wójta Gminy Tworóg – Klaudiusz Wider opowiedział o swojej pracy w samorządzie, 
o tym w jaki sposób funkcjonuje komunikacja na terenie gminy Tworóg, jak jest finansowana 
oraz o tym, że mieszkańcy gminy nie zgłaszają zapotrzebowania na transport w kierunku 
Lublińca. Oznacza to, że władze gminy nie są zainteresowane uruchomieniem komunikacji 
publicznej w tym kierunku.  
Przewoźnik – Bartłomiej Macioł opowiedział czym się zajmuje, jaki jest zakres jego 
działalności oraz o tym w jaki sposób organizowany jest transport w jego firmie. Mówił o 
tym, że aby prowadzić tego typu działalność należy skończyć odpowiednie kursy i posiadać 
licencję do prowadzenia tego typu działalności. Trzeba przygotować się do działania z co 
najmniej kilkumiesięcznym wyprzedzeniem, ale przede wszystkim trzeba zacząć od zbadania 
rynku, opracowania siatki połączeń, możliwości pozyskania środków finansowych ze źródeł 
zewnętrznych, reklamy jak i szczegółowej analizy ekonomicznej zadania. Zasugerował, że w 



przypadku linii z Krupskiego Młyna do Lublińca najkorzystniej byłoby uruchomić linię 
przelotową, wtedy może taka działalność mogłaby się opłacić. Warunkiem niezwykle 
istotnym jest remont drogi łączącej miejscowości, od tego należałoby zacząć.  
Zastępca Wójta  Gminy – Stefan Hajda przypomniał, że kilka lat temu na terenie naszej gminy 
funkcjonowało połączenia autobusowe Lubliniec – Tarnowskie Góry przez Krupski Młyn 
jednak okazało się, że zainteresowanie ze strony naszych mieszkańców było niewielkie a całe 
przedsięwzięcia nieopłacalne.  
Franciszek Sufa powiedział, że należy dobrze rozreklamować przedsięwzięcie i dokonać 
analizy rynku, by wiedzieć jakie jest rzeczywiste zapotrzebowanie na komunikację. Dodał, że 
jednym z pierwszych kroków mogłoby być stworzenie ścieżki rowerowej łączącej Krupski 
Młyn ze ścieżką rowerową prowadzącą do Lublińca.  
Jacek Kiszkis dopytywał Burmistrza Lublińca o możliwość honorowania Karty Dużej Rodziny 
mieszkańców Gminy przez instytucje kultury w Lublińcu. 
Burmistrz Maniura odpowiedział, że żeby można było uwzględniać Karty Dużej Rodziny na 
terenie sąsiedniej gminy władze gminy powinny zawrzeć porozumienie w tej sprawie.  
Herbert Panchyrz opuścił salę posiedzeń. 
 
Ad. 2. 
Projekt uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej na lata 2017 – 2024. 
Skarbnik Gminy szczegółowo zapoznała obecnych z projektem uchwały w sprawie zmian w 
wieloletniej prognozie finansowej na lata 2017 - 2024 rok, omówiła zadania, które znalazły 
się w projekcie przedmiotowej uchwały.  
Ewelina Kornek wniosła poprawki do zapisów projektu uchwały, które zostały uwzględnione.  
 Członkowie Komisji po wysłuchaniu informacji na temat przygotowanego projektu 
uchwały postanowili zaopiniować go pozytywnie.  
 
Ad. 3.  

       Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok.  
Skarbnik Gminy przedstawiła członkom Komisji projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu 
gminy na 2017 rok.  
Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok został pozytywnie 
zaopiniowany przez członków Komisji.  
 
Ad. 4. 
         Projekt uchwały w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2017 rok. 
Zastępca Wójta Gminy przedstawił obecnym projekt uchwały w sprawie planu pracy komisji 
Rewizyjnej na 2017 rok. 
Członkowie Komisji po zapoznaniu się z projektem uchwały przyjęli go bez uwag. 
 
Ad. 5. 
 Projekt uchwały w sprawie opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w 
przedszkolach prowadzonych przez gminę Krupski Młyn. 
Sekretarz Gminy poinformował, że zgodnie z rozporządzeniem dot. zmiany ustawy o 
dochodach i zmianie niektórych ustaw od 2017 roku 6-latki objęte obowiązkiem 
przedszkolnym będą zwolnione od ponoszenia opłat za pobyt w przedszkolu (ponad 5 
godzin). Zaproponowany projekt uchwały wynika z dostosowania do obowiązujących 
przepisów.  



Członkowie Komisji po zapoznaniu się z treścią projektu uchwały pozytywnie go zaopiniowali.  
 
Ad. 6. 
 Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży lokalu mieszkalnego Nr 8 
wraz z pomieszczeniem przynależnych i ułamkowym udziałem w częściach wspólnych 
gruntu i budynku, położonego w Ziętku bl. Nr 17 C.  
Sekretarz Gminy zapoznał obecnych z przedmiotowym projektem uchwały a członkowie 
Komisji po zapoznaniu się z treścią projektu uchwały pozytywnie go zaopiniowali.  
 
Ad. 7. 
 Sprawy bieżące.  

1. Klaudiusz Kruszewski wnioskował o naprawę nieświecącej lampy przy 
transformatorze k/parku. 

2. Franciszek Sufa: 
a) pytał o szczegóły dot. przeprowadzenia konkursu na dyrektora Zespołu Szkolno-
Przedszkolnego w Potępie oraz prosił o informację na temat planowanych zmian w 
placówce w związku z zapowiadaną reformą oświaty.  
Zastępca Wójta odpowiedział szczegółowo na zadane pytania. 
b)  pochwalił za skuteczne i sprawne odśnieżanie terenu gminy przez gospodarzy 
terenu i podziękował za wzorową pracę.  

3. Jacek Kiszkis pytał czy zakończono już rozliczenia centralnego ogrzewania na terenie 
gminy? 
Zastępca zaprzeczył. 

4. Henryk Brodziak prosił o informację na temat sprawności sprzętu do odśnieżania, z 
którego korzystają służby gminne. Zasugerował zaplanowanie wymiany sprzętu na 
nowszy – mniej awaryjny.  
Zastępca Wójta Gminy wyjaśnił jak wygląda obecna sytuacja i jakie są potrzeby. 

Posiedzenie Komisji zakończyło się o godz. 17.30. 
Na tym protokół zakończono i podpisano: 
Komisja Budżetowa i Rozwoju Przedsiębiorczości: 
Klaudiusz Kruszewski  …………………… 
Henryk Brodziak  …………………….  
Ewelina Kornek  …………………….  
Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu: 
Artur Dawydzik ……………………. 
Mariusz Gołębiowski ……………………. 
Ewa Kluba  ……………………. 
Bogdan Mika   ……………………. 
Roman Piksa  …………………….. 
Komisja Terenowa, Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego: 
Witold Bulas   …………………….. 
Jacek Kiszkis  …………………….. 
Dominik Pawlak  …………………….. 
Gerard Piegza  …………………….. 
Herbert Panchyrz  …………………….. 
Franciszek Sufa …………………….. 
Protokołowała: K. Michałek 

 


